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WO.0002.7.2022.J.W. 
 

Protokół Nr XXXIX/2022 

z obrad XXXIX sesji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 31 sierpnia 2022 r. 

VIII kadencji 2018 - 2023 
 

 Obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyły się w dniu 31 sierpnia 2022 r. w Kinie 

Podzamcze w Otmuchowie ul. Rynek 7, rozpoczęły się o godz. 1005, zakończyły ok. godz. 1115. Obrady 

prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej w Otmuchowie Pan Stanisław Zaczyk. 

Przewodniczący otworzył obrady wypowiadając formułę o treści „Otwieram obrady XXXIX sesji 

Rady Miejskiej w dniu 31 sierpnia 2022 r.  VIII kadencji 2018 – 2023. 
 

Ad 2.  

Przy ustawowym składzie Rady - 15 radnych, w obradach udział brało 11 radnych, co stanowi 

o prawomocności obrad i podejmowanych uchwał. Nieobecni radni: Bożena Stąpor. Dawid Golonka, Dawid 

Worek, Michał Warchał. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. W obradach uczestniczyli również: 

Burmistrz Miasta i Gminy Otmuchów Jan Woźniak, Sekretarz Artur Banasiak, Skarbnik Sebastian Salecki, 

Radca Prawny Katarzyna Kapała. 
 

Ad 3.  

Sekretarzem obrad został radny Waldemar Wąsowicz. 

Głosowanie: 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
 

Ad 4. 

 Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

1) sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr I/3/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 

21 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie;  

2) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Otmuchów; 

3) przyjęcia stanowiska dotyczącego utrzymania połączenia kolejowego na linii Polanica Zdrój- Olsztyn; 

4) zmiany w uchwale Nr XXXII/321/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 

5) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 

6) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad sesji.  
 

Burmistrz zgłosił wniosek o wprowadzenie zmian do porządku obrad.  

W ustępie 7, w punkcie 7 ujęto projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Otmuchowie 

nr XXXVII/286/2010 z dnia 31 marca 2010r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom 

pełniącym obowiązki kierownicze, tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 

obowiązkowym wymiarze godzin oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów i doradców zawodowych. 
 

Głosowanie nad przyjęciem wniosku: 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu 
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Radny Napora poprosił o opinię radcy prawnego Katarzyny Kapały, w sprawie zgłaszanej na Komisji, 

dotyczącej wprowadzenia pod obrady projektu uchwały, którego radni nie otrzymali w ustawowym terminie, 

tj. na 7 dni przed sesją. 

Radca prawny wydała opinię, że zgodnie z art. 20 ustęp 1a ustawy o samorządzie gminnym: „Rada gminy 

może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady”. Radni 

przegłosowali wniosek Burmistrza, może więc być procedowany.  

Radny Napora podziękował za opinię.  

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

1) sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr I/3/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 

21 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie;  
2) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Otmuchów; 
3) przyjęcia stanowiska dotyczącego utrzymania połączenia kolejowego na linii Polanica Zdrój- Olsztyn; 
4) zmiany w uchwale Nr XXXII/321/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 
5) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 
6) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 
7) zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom pełniącym obowiązki kierownicze, tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki 

określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów i doradców 

zawodowych. 
 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad 5. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji: 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
 

Ad 6.   

Burmistrz poinformował, że w okresie wakacyjnym w gminie, na terenie szkół działały półkolonie, z których 

skorzystało ok. 80 dzieci. Każdego roku dyrektorzy szkół zwracają się do rodziców z zapytaniem, czy jest to 

konieczne i zawsze otrzymują odpowiedź twierdzącą. Po raz kolejny również przyjechały do nas dzieci  

z miasta partnerskiego Gryfice. Za sobą mamy kolejne Lato Kwiatów. Wszystkie jednostki organizacyjne 

były zaangażowane w to wydarzenie. Inwestycje: 29 czerwca br. oddano do użytku Sandacz nad Jeziorem 

Otmuchowskim, który został przekazany Domowi Kultury Zamek. Koszt ponad 5 mln zł, z czego 200 tys. 

złotych partycypował powiat. Goście z obiektu już korzystają. W dniu 28 czerwca br. otarte zostało Centrum 

Przesiadkowe w Otmuchowie. Koszt ponad 2 mln złotych. W okresie międzysesyjnym odbywały się również 

rady budów. Dom komunalny w Maciejowicach. Prace trwają, jednak istnieje niepewność, czy w budżecie 

na 2022 rok  znajdą się środki na zakończenie tej inwestycji. Podatki od osób fizycznych – PIT, będą niższe 

o 2 mln złotych. Liczymy, że będzie dotacja wyrównawcza z budżetu państwa. Budowa PSZOK w części 

południowej gminy – Jasienica-Piotrowice-Ratnowice, tu wykonawca jest wyłoniony i realizuje 

przedsięwzięcie. Środki na ten cel zostały zabezpieczone – taką informację otrzymaliśmy. Wartość 5 mln zł, 

udział gminy do 10%. DPS Skalnik – zaawansowanie robót jest duże, środki zabezpieczone na ten rok, 

zostały już wydane. Realizacja będzie w roku 2023. Istnieje niepewność, co do wyposażenia tego ośrodka. 

W chwili obecnej to ponad 100 i 150% więcej, niż w kosztorysie. Bezpieczeństwo ludzi niepełnosprawnych 

jest bardzo ważne, a to powoduje, że jeszcze większe warunki muszą być spełnione. Ponad 80 mieszkańców 
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naszej gminy przebywa w ośrodkach poza gminą. O 50% wzrosło utrzymanie jednego pensjonariusza, a to 

ponad 5 tys. złotych miesięcznie. Zwrot środków poniesionych przez gminę od rodzin pensjonariuszy to 

tylko 5%. Jeśli gmina płaci milion złotych, to zwrot jest tylko 5 procentowy. Jeśli chodzi o nabory na 

projekty inwestycyjne, to nie ma dobrych prognoz. 800 mln euro ma wpłynąć dla Województwa opolskiego. 

Tylko Polska i Węgry nie otrzymały tych środków. Rząd nie wywiązał się ze zobowiązań. Kara naliczana 

przez Brukselę to ponad 290 mln euro, które będą potrącone Polsce i każde województwo otrzyma mniejszą 

kwotę. Nie ma terminów naborów i nie będą ogłaszane konkursy, jak dowiedzieliśmy się wczoraj ze 

skarbnikiem. Nie ma środków na nabór na lata 2021–2025. Droga Ulanowice-Bednary-Malerzowice, 

to kwota ponad 80 tys. złotych, których nie otrzymaliśmy. Burmistrz poinformował, że w raz z materiałami 

na sesję, radni otrzymali uchwałę Zgromadzenia Związku Gmin Śląska Opolskiego z dnia 24 sierpnia 2022 r. 

w sprawie stanowiska Związku Gmin Śląska Opolskiego wobec ogromnych cen za energię elektryczną dla 

miast, gmin i instytucji komunalnych, które zostały w ofertach przetargowych zaproponowane przez 

państwowe koncerny energetyczne. W ubiegłorocznym postępowaniu przetargowym X Grupy Zakupowej 

Energetycznej Związku Gmin śląska Opolskiego zwyciężyła oferta brutto 508,11 zł/MWh. W tym roku, 

w drugim już postepowaniu przetargowym naszej IX Grupy Zakupowej, które również musiało zostać 

unieważnione – najtańszą ofertą była kwota brutto 2275,50 zł/MWh. Obecnie trwa trzecie postepowanie 

przetargowe. Skutki ogromnych cen za energie elektryczną na 2023 r. oferowanych w przetargu przez 

państwowe koncerny będą ciosem w działalność samorządów gminnych i ciosem w budżety domowe 

mieszkańców gmin, z uwagi na wzrost cen usług komunalnych. Związek Gmin Śląska Opolskiego 

zawnioskował do rządzących i do opozycji o zgodne i szybkie działanie ustawodawcze dla powstrzymania 

państwowych koncernów energetycznych przed nakręcaniem gigantycznego wzrostu cen energii 

elektrycznej oferowanych w przetargach dla samorządów na 2023 rok poprzez stosowanie wysokich marż. 

Zgromadzenie odbyło się po to, by zademonstrować, że nie zgadzamy się na takie rozwiązania. Nikt z 

dysydentów z rządu i opozycji nie przybył. Programy proekologiczne ogłaszaliśmy po to, by zlikwidować 

zużycie węgla. Teraz gaz drożeje w gospodarstwach domowych 70-80%, a w instytucjach nawet kilkaset 

procent. Zadajemy sobie pytanie, czy gminę na to stać. Pieniędzy w budżecie nie ma i nie będzie. 

Potraktowano nas jak zakłady produkcyjne. Spółki Skarbu Państwa generują zyski, a my nie wiemy, 

co będzie dalej. Jest inflacja. Kredyty, które zaciągaliśmy, gdzie stawki były ustalone w umowach, nic nie 

znaczą. Odsetki to 1 mln 900 tysięcy złotych, a było 300 tys. zł. Ogłoszono przetarg na rewitalizację 

stadionu w Otmuchowie – 1 mln 200 tys. zł. Najtańsza oferta była na 6 mln 400 tys. zł. Unieważniłem 

przetarg i odstępujemy od tego zadania. Obawiam się, że wygasną nam pozwolenia od PKP i innych. Mamy 

4 duże inwestycje proekologiczne. Kanalizacja czterech miejscowości w gminie. Teraz nawet w przybliżeniu 

nie znamy terminu. Koszty przygotowania dokumentacji inwestycyjnej to duża kwota. Trzeba będzie 

urealniać kosztorysy. Trudno będzie zrealizować jakiekolwiek zadanie. Może być tak, że 90% wydatków 

z budżetu gminy będzie na bieżące utrzymanie gminy. Może być tak, że o godzinie 22:00 światła będą 

wyłączane, a nauczanie będzie zdalne. Będzie program oszczędnościowy i zaczynamy od redukcji 

zatrudnienia. Burmistrz dodał, że liczy na opamiętanie rządu, bo gminy, to część Polski.  
 

Ad 7.  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  
 

1) sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr I/3/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 

21 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie;  
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Burski Piotr x   

Czerwik Paweł x   

Golonka Dawid    

Górski Zbigniew x   

Kowalik Celina x   

Ludwa Anna x   

Łucki Sylwester x   

Napora Tadeusz x   
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W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie sprostowania błędu pisarskiego w Uchwale Nr I/3/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 

21 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Otmuchowie. 

Uchwała Nr XXXIX/375/2022 stanowi załącznik do protokołu.  
 

2) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Otmuchów; 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Otmuchów. Uchwała Nr XXXIX/376/2022 stanowi załącznik do protokołu.  
 

3) przyjęcia stanowiska dotyczącego utrzymania połączenia kolejowego na linii Polanica Zdrój- 

Olsztyn; 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

Pacławski Aleksander x   

Stąpor Bożena    

Warchał Michał    

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid    

Zaczyk Stanisław x   

Zięba Łukasz x   

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Burski Piotr x   

Czerwik Paweł x   

Golonka Dawid    

Górski Zbigniew x   

Kowalik Celina x   

Ludwa Anna x   

Łucki Sylwester x   

Napora Tadeusz x   

Pacławski Aleksander x   

Stąpor Bożena    

Warchał Michał    

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid    

Zaczyk Stanisław x   

Zięba Łukasz x   

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Burski Piotr x   

Czerwik Paweł x   

Golonka Dawid    

Górski Zbigniew x   

Kowalik Celina x   

Ludwa Anna x   
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W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego utrzymania połączenia kolejowego na linii Polanica Zdrój- 

Olsztyn. Uchwała Nr XXXIX/377/2022 stanowi załącznik do protokołu.  
 

4) zmiany w uchwale Nr XXXII/321/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 29 grudnia 

2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie zmiany w uchwale Nr XXXII/321/2021 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 29 grudnia 2021 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok. 

Uchwała Nr XXXIX/378/2022 stanowi załącznik do protokołu.  
 

5) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok; 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

Łucki Sylwester x   

Napora Tadeusz x   

Pacławski Aleksander x   

Stąpor Bożena    

Warchał Michał    

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid    

Zaczyk Stanisław x   

Zięba Łukasz x   

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Burski Piotr x   

Czerwik Paweł x   

Golonka Dawid    

Górski Zbigniew x   

Kowalik Celina x   

Ludwa Anna x   

Łucki Sylwester x   

Napora Tadeusz x   

Pacławski Aleksander x   

Stąpor Bożena    

Warchał Michał    

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid    

Zaczyk Stanisław x   

Zięba Łukasz x   

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Burski Piotr x   

Czerwik Paweł x   

Golonka Dawid    

Górski Zbigniew x   

Kowalik Celina x   
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W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2022 rok. 

Uchwała Nr XXXIX/379/2022 stanowi załącznik do protokołu.  
 

6) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

 

W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Uchwała Nr XXXIX/380/2022 stanowi załącznik do protokołu.  

 

7) zmiany uchwały Rady Miejskiej w Otmuchowie nr XXXVII/286/2010 z dnia 31 marca 2010 r. 

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom pełniącym obowiązki kierownicze, 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach 

stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 

wymiarze godzin oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów i doradców zawodowych. 
 

Komisje: Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Oświaty Kultury i Kultury 

Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi - przedstawiły pozytywne 

opinie do powyższego projektu uchwały. Uwag, wniosków, zapytań – nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

Ludwa Anna x   

Łucki Sylwester x   

Napora Tadeusz x   

Pacławski Aleksander x   

Stąpor Bożena    

Warchał Michał    

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid    

Zaczyk Stanisław x   

Zięba Łukasz x   

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Burski Piotr x   

Czerwik Paweł x   

Golonka Dawid    

Górski Zbigniew x   

Kowalik Celina x   

Ludwa Anna x   

Łucki Sylwester x   

Napora Tadeusz x   

Pacławski Aleksander x   

Stąpor Bożena    

Warchał Michał    

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid    

Zaczyk Stanisław x   

Zięba Łukasz x   

Radny/a ZA PRZECIW WSTRZYMAŁ SIĘ 

Burski Piotr x   
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W wyniku głosowania stosunkiem głosów 11 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się – Rada podjęła uchwałę 

w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w Otmuchowie nr XXXVII/286/2010 z dnia 31 marca 2010 r. 

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek nauczycielom pełniącym obowiązki kierownicze, 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy 

obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin oraz 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów i doradców 

zawodowych. Uchwała Nr XXXIX/381/2022 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8. 

Radny Napora zgłosił drzewa powalone po ulewach w parku, w pobliżu lampy nr 15 oraz wokół rzeki Nysy 

i przed mostem. Dodał, że rozumie, że w Gospodarstwie Komunalnym było w tym czasie mnóstwo pracy 

z tym związanej, podobnie w Straży Pożarnej.  
 

Salę posiedzeń opuścił radny Zbigniew Górski.  

W obradach bierze udział 10 radnych 
 

Radna Ludwa ponowiła prośbę o dodatkowe oświetlenie przy ul. Kasztanowej. 

Mieszkaniec gminy Pan Bronisław Szelwicki poruszył sprawę niszczenia parku krajobrazowego, przez 

wycinkę drzew i likwidację śródpolnych jeziorek przez rolników. Dodał, że zatkane są przeprawy 

i przydrożne rowy. Gmina nie pilnuje swojej własności, rowy są zarośnięte, a rolnicy je niszczą, w wielu 

wsiach są zaorywane. Obiecano koparkę, by rów odkryć. Zaprosił radnych, by zobaczyli jak to wygląda. 

Dodał, że brak kompetencji ludzi, którzy to nadzorują.  

Burmistrz odpowiedział, że zgadza się z przedmówcą i rozumie problem. Dodał, że trzeba zastanowić się 

nad jakimś rozwiązaniem. 
 

Salę posiedzeń opuścił radny Piotr Burski. 

W obradach bierze udział 9 radnych 
 

Burmistrz dodał, że przyjęło się, iż każda skiba ziemi musi być zagospodarowana. Przy drodze Wierzbno-

Zwierzyniec, nie ma 90% rowów. Niektórzy rolnicy, czy zarządzający spółdzielniami nie dbają o to. 

W Kałkowie, Zwanowicach, Kijowie albo zlikwidujemy drogi, albo trzeba będzie się postarać, by było to 

udrożnione. Odtwarzanie granic jest bardzo kosztowne, a o windykację pieniędzy trudno. Burmistrz zgodził 

się, że gospodarka melioracyjna jest w opłakanym stanie, a nabywanie małych gruntów przez rolników, 

a potem ich scalanie prowadzi to takich właśnie rzeczy. Kiedyś spółki wodne podlegały gminie i była 

naliczana składka, którą pobierano, teraz szczątkowo działają spółki wodne. Gmina jest wyłączona. 

Wielokrotnie zgłaszałem naszej spółce wodnej, by powrócić do ustawy o podatkach i składkę za każdy 

hektar z podatkiem przekazywać do spółki wodnej. Najbardziej krzyczą ci ludzie, którzy mają w opłatach 

zaległości. Burmistrz dodał, że zechce stworzyć brygadę przy Gospodarstwie Komunalnym , która zajmie się 

gospodarka melioracyjną i leśną.  

Radny Zięba zapytał, co z naprawą drogi w Maciejowicach i czy firma będzie to robić oraz czy gmina 

przystąpi do projektu  „ciepłe mieszkanie”, dodał, że chodzi o fotowoltaikę. 

Burmistrz odpowiedział, że sprawdzi, dlaczego droga nie jest zrobiona. Jeśli chodzi o projekt „ciepłe 

mieszkanie” to analizujemy jaki jest w tym udział gminy. Dodał, że jeśli będzie to dużo, to trzeba pamiętać, 

że żeby coś zrobić, to trzeba z czegoś zrezygnować.  

Czerwik Paweł x   

Golonka Dawid    

Górski Zbigniew x   

Kowalik Celina x   

Ludwa Anna x   

Łucki Sylwester x   

Napora Tadeusz x   

Pacławski Aleksander x   

Stąpor Bożena    

Warchał Michał    

Wąsowicz Waldemar x   

Worek Dawid    

Zaczyk Stanisław x   

Zięba Łukasz x   
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Mieszkaniec gminy Pan Paweł Szymczak zapytał o usuwanie azbestu w gminie i czy urząd nie ma pomysłu, 

jak ten proces przyspieszyć, ponieważ jeśli będzie się to działo w takim tempie, to zajmie to 40 lat.  

Burmistrz odpowiedział, że jesteśmy w UE od 2005 roku i przyjęto ambitny plan utylizacji azbestu. Jeśli 

będą środki na ten cel, to oczywiście proces ten przyspieszymy. Jeśli będą zainteresowane osoby, to będzie 

wszczęta procedura. Jest to jednak kosztowne. Chcemy jak najszybciej usunąć azbest, ale też nie ma firmy, 

która zajęłaby się tym problemem. Firma, która tym się zajmowała, mieściła się ponad 300 km od naszej 

gminy.   
 

Ad 9. 

Przewodniczący poinformował, że wobec wyczerpania porządku obrad, zamyka sesję wypowiadając 

formułę o treści:  

„Zamykam obrady XXXIX sesji Rady Miejskiej w Otmuchowie, w dniu 31 sierpnia 2022 r.” 

 

Sekretarz obrad: Waldemar Wąsowicz 

 
Protokołowała J. Wiktorowska 

 

                                                                                              Przewodniczący Rady 

 

                                            Stanisław Zaczyk 

 

 

 

 


